
Title (en)
GRINDING DEVICE FOR GRINDING INTERNALLY PROFILED WORKPIECES

Title (de)
SCHLEIFMASCHINE ZUM SCHLEIFEN INNENPROFILIERTER WERKSTÜCKE

Title (fr)
AFFÛTEUSE DESTINÉE À L'AFFÛTAGE DES PIÈCES À USINER PROFILÉES INTÉRIEUREMENT

Publication
EP 3398715 A1 20181107 (DE)

Application
EP 18168878 A 20180424

Priority
DE 102017004252 A 20170502

Abstract (en)
[origin: US2018318980A1] A grinding machine for grinding of workpieces with an internal profile, having a grinding arm in which at least one
grinding wheel is supported for grinding of the profile of the workpiece and a reception which is arranged at the grinding machine for holding
the grinding arm. To facilitate the change of the grinding arm and thereby nevertheless to ensure a precise position of the same relatively to the
reception the invention proposes that the grinding arm comprises at least two clamping pins being spaced apart from another and that the reception
comprises two corresponding recesses for the reception of the clamping pins, wherein in the reception locking means are arranged by which the
clamping pins can be locked in the recesses so that the grinding arm is detachably fixed in a defined position relatively to the reception.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Schleifmaschine zum Schleifen innenprofilierter Werkstücke, umfassend einen Schleifarm (1), in dem mindestens eine
Schleifscheibe (2) zum Schleifen des Profils des Werkstücks gelagert ist, und eine an der Schleifmaschine angeordnete Aufnahme (3) zur Halterung
des Schleifarms (1). Um den Wechsel des Schleifarms zu vereinfachen, und dabei dennoch eine präzise Lage desselben relativ zur Aufnahme
sicherzustellen, sieht die Erfindung vor, dass der Schleifarm (1) mindestens zwei voneinander beabstandet angeordnete Spannzapfen (4, 5) aufweist
und dass die Aufnahme (3) zwei korrespondierende Ausnehmungen (6, 7) zur Aufnahme der Spannzapfen (4, 5) aufweist, wobei in der Aufnahme
(3) Verriegelungsmittel (8, 9) angeordnet sind, mit denen die Spannzapfen (4, 5) in den Ausnehmungen (6, 7) verriegelt werden können, so dass der
Schleifarm (1) relativ zur Aufnahme (3) lösbar in einer definierten Lage fixiert ist.
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